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ë  بیشــتر فیلم هایــی کــه در جهان بــه صورت

زندگینامــه ای کار شــده، تا ســنین میانســالی 

قهرمان داســتان را به تصویر کشــیده است و 

حتی بســیاری از آنها پس از فوت افراد ساخته 

شــده اند. شــاید انتظار مخاطب هم از پرتره، 

دیدن ماجرای زندگی فردی باشد که پا به سن 

گذاشته و پس از طی مسیری طولانی، پختگی 

دربــاره  ولــی  باشــد  آورده  دســت  بــه  را  لازم 

بیرانونــد اینطور نیســت و احتمالاً نخســتین 

واکنــش مخاطب با فهمیــدن موضوع فیلم 

این اســت که »مگر او چند ساله است؟« این 

کاراکتر چه جذابیت هایی برای شــما داشــت 

که برای ساختن زندگینامه سراغش رفتید؟

چنــد نکتــه مهم مثل ایــن وجــود دارد که 

البتــه جــواب دارد. یــک اینکه بیرانونــد حی و 

حاضر، زنده و در حال بازی است. او هم عصر 

من و شماســت و از نســلی کــه در30، 40، 50 

سال پیش یا حتی بیشتر زندگی کرده، نیست 

و در همین عصر ســختی ها را تحمل می کند. 

این موقعیت، فرصت مناســبی بود تا ســراغ 

آدمی برویم که همین حالا متحمل سختی ها 

شــده و دربــاره او صحبت کنیم. بارهــا درباره 

شــخصیت هایی فیلم ساخته شــده است که 

در دوره هــای قبل زندگــی کرده اند. مخاطبان 

در مواجهــه با آنها می گویند کــه »در آن زمان 

شــرایط ایجــاب کرده چنیــن یا چنان باشــد و 

این آدم موفق شــود ولی حالا اگر پول و پارتی 

نداشــته باشــید این اتفاق برایتان نمی افتد.« 

بیرانونــد در همیــن موقعیــت، بــدون پــول و 

پارتــی بــه بیرانوند تبدیل شــد. او بــدون آب، 

برق، گاز، تلفن و کامپیوتر زندگی کرده و هیچ 

کدام از وسایلی را که ما در زندگی مدرن تجربه 

کرده ایم ، نداشته است و محصول این شرایط 

زیستی است. جنگیده، خواسته و تلاش کرده و 

به همه آنها رسیده است. الان اگر کسی بگوید 

شرایط زیستی گذشته با حال حاضر متفاوت 

بوده است، می توان بیرانوند را به او نشان داد. 

مســأله دیگــر مســئولیت اجتماعی اســت که 

بیرانوند نســبت بــه خود آن را پذیرفته اســت 

اما مــا چقدر ایــن مســئولیت را پذیرفته ایم؟ 

مــا که مــدام عقب افتادگی هایمــان را تقصیر 

خاورمیانــه ای  و  اجتمــاع  دولــت،  دیگــران، 

بــودن می اندازیم. در همین جبر جغرافیایی 

این آدم به چنین موفقیت هایی می رســد و با 

تلاش و پشــتکار آدم ها را مجــاب می کند تا او 
را ببینند.

ë  پس شــما تصمیــم داشــتید فیلمــی درباره

مسئولیت اجتماعی بسازید که سراغ بیرانوند 
رفتید.

مســئولیت اجتماعی، قهرمــان و زندگی 

قهرمان ها برایم خیلی مهم اســت و دوست 

دارم درباره آنها فیلم بســازم چون به خودم 

چیــزی اضافــه می کنــد. بیرانونــد در میــان 

گزینه هــای روی میــز - کــه از پیشــنهادهای 

و  جذاب تــر  همــه  از  بــود-  پیــروز  روزبــه 

درخشــان تر بــود بــا توجه به اینکــه هم عصر 

خودمان است و دیگر نمی توانیم موفقیت او 

را گردن شرایط گذشته بیندازیم. زندگی همه 

قهرمان ها جذاب است و بیرانوند هم یکی از 

همان قصه های جذاب را دارد. شاید زندگی 

همــه ما جذاب باشــد و هر کدام نیز به نوعی 

قهرمان هستیم ولی برای ساخت فیلم باید 

سراغ قهرمانی که شناخته شده است، بروید. 

در واقــع مــا از علیرضا اســتفاده کردیم برای 

اینکه بگوییم پایان شــب سیه ســپید اســت و 

مــن فیلم هــای امیــدوار را دوســت دارم. هر 

فیلمــی هم کــه بســازم چنــد نکتــه را در آن 

رعایت می کنم؛ اینکه قهرمان داشته باشد و 

در آن شــاهد زایش باشیم. من برای مادرها 

احترام زیادی قائل هستیم، چون چیزی را به 

دنیا می آورند و بر همین اســاس هم دوست 

دارم در فیلم هایــم چیــزی را بــه ایــن دنیــا 

بیــاورم که امید دارد. دوســت دارم مخاطب 

در پایان فیلم هم گریه کند و هم بخندد.
ë  نقطه پایان فیلم آدم احساس می کند قصه

باید بیشــتر ادامه پیدا کند. واقعاً فکر می کنید 

نشــان دادن زندگــی »علیرضــا بیرانونــد« تا 

همین نقطه کافی اســت یا اگر شــرایط اجازه 

می داد، کار را ادامه می دادید؟

اگــر مخاطــب این حس را داشــته باشــد، 

خیلــی خــوب اســت و ایــن یعنــی موقعیت 

اینتراکتیــوی که می خواســتم در فیلمم پیدا 

شــده است. ما خیلی از فیلم ها را می بینیم و 

وقتی تمام می شــود درباره آن آدم، در گوگل 

جســت و جو می کنیم تا ببینیم پس از آن چه 

اتفاقی بــرای او افتاده اســت. اگر مخاطب را 

به این موقعیت رســانده باشــم به نظرم گل 

زده ام چون دوست ندارم پس از پایان فیلم، 

همه چیز تمام شــود. دوست دارم مخاطب 

جســت و جو کنــد تا بدانــد پس از 18 ســالگی 

علیرضــا چــه اتفاقی افتــاده اســت. من یک 

بخش از زندگی علیرضا را زیر آگراندیسمان 

گذاشــتم چرا که فرصت آن را ندارم که روی 

پــرده ســینما بــه مخاطــب ســریال نمایــش 

دهم. به علاوه مشــت، نمونه خروار اســت و 

شما اگر بتوانید یک لحظه را درست انتخاب 

کنیــد، گل زده ایــد. زندگی علیرضــا دو نقطه 

درخشــان دارد کودکــی و همیــن بخشــی که 

در فیلــم نشــان داده شــد؛ اینکه چــه اتفاقی 

هیــچ  و  بــرق  گاز،  شــرایطی که  در  می افتــد 

امکانات دیگری ندارد، فوتبالیســت می شود 

و چطــور با فوتبال آشــنا می شــود. بــرای من 

جذاب بــود؛ آدمی که فــوروارد بازی می کند، 

به تهــران می آید و او را بــرای دروازه انتخاب 

می کنند. یک ســال روی نیمکت می نشیند و 

وقتی دروازه بان آسیب می بیند و وارد دروازه 

می شــود، خود را نشــان می دهــد. می گویند؛ 

طــرف شــناگر ماهری اســت ولــی آب ندیده 

اســت. حالا که دیدیم او شناگر ماهری است 

برایش چــه کردیم؟ هیچ. او انتخاب می کند 

کــه بــه تهــران بیایــد چــرا کــه می دانــد همه 

جریانــات مهــم در تهــران اتفــاق می افتــد. 

بنابرایــن در جعبه بــار اتوبــوس می خوابد و 

بــه تهران می آید. لباس رئال را در تن کســی 

می بینــد و از طریق او وارد فوتبال می شــود و 

بعدها اســطوره  رئال در مقابلش می ایســتد 

تــا به او پنالتی بزند؛ انگار تمام این جهان به 

هم متصل است.
ë  برای نوشتن فیلمنامه از چه منابعی کمک

گرفتید؟

و  متنــی  میدانــی،  تحقیــق  مــاه  شــش 

غیرمیدانــی دربــاره علیرضــا داشــتم و وارد 

زندگی او شــدم. با خیلی هــا گفت و گو کردم و 

تصاویــر و صوت زیادی در این بــاره دارم. هر 

آن چیــزی کــه درباره او پیدا کردیــم را دوباره 

چــک می کردیــم، حتــی جایــی کــه حــدس 

می زدیم اشــتباه است، بیشــتر روی آن مانور 

می دادیــم تــا از صحت آن مطمئن شــویم. 

مثــلاً اینکــه علیرضا بعــد از فوت دوســتش، 

دیگر به کســی پاس نمی دهد و توپ را پشت 

دروازه هــا می اندازد و اجــازه می دهد بازی از 

تیم حریف شروع شــود. در واقع می خواهد، 

حریف به او ضربه بزند. بریده و افسرده شده 

است و اگر گل نمی خورد فقط به دلیل دفاع 

روبه رویش است چون کسی را ندارد که پاس 

بدهــد و به کســی اعتماد نــدارد ولــی دوباره 

سعی می کند پر و بال بگیرد.
ë  چند درصــد از اتفاقات مرتبط بــا بیرانوند و

زندگی اش واقعی بود؟

بیشــتر از 70 تا 80 درصد داســتان واقعی 

اســت و بقیه از قوه تخیل من است، هر چند 

کــه در واقعیــت احتمــالاً 90 درصــد از قــوه 

تخیل من اســت چون من از دریچه دوربین، 

داســتانی را روایــت می کنــم. خیلــی تــلاش 

کردم به اصل قصه ها، گفته ها و فضاهایی که 

در مصاحبه ها ســاخته می شد وفادار باشم و 

پازل هایی را که شکل می گرفت رعایت کنم.
ë  اصولاً در فیلم های ورزشــی از اسلوموشــن

برای نشان دادن حرکات ورزشی کمک گرفته 

می شــود ولی شــما علاوه بــر فیلم »بیــرو« در 

فیلم های قبلی هم از آن زیاد اســتفاده کردید. 

اســتفاده از ایــن افکت بــه نوعی جزو شــیوه 
کارتان است؟

اسلوموشن را دوســت دارم. وقتی چیزی 

را در اسلوموشــن می بــرم می خواهــم توجه 

مخاطــب را بــه جزئیــات جلب کنــم. در کل 

اسلوموشــن، موقعیتــی فانتزی اســت که در 

همه فیلم های من وجود دارد. موقعیتی که 

در سینما وجود دارد و شما می توانید زمان را 

کند کنید و در این آهستگی، جزئیات را نشان 
دهید.

ë  جذاب است ولی اســتفاده زیاد از آن، شاید

ایــن تصور را ایجاد  کند کــه کارگردان به دنبال 

پوشاندن ضعف ها است.

ما خیلی از فیلم های خوب دنیا در تاریخ 

ســینما را می بینیــم کــه در آنها اسلوموشــن 

وجود دارد. در سینمای مستند هم می گویند 

اگر از راوی اســتفاده کنید یعنی در کارگردانی 

ضعــف داریــد و نتوانســتید فیلــم درســتی 

بســازید امــا لزومــاً اینطور نیســت بــه عنوان 

مثال مستند خوبی بر اساس دستنوشته های 

ارنســتو چه گــوارا ســاخته شــده اســت و روی 

تصاویــر و لوکیشــن هایی کــه تیــم او در آنجا 

خوانــده  دستنوشــته ها  کرده انــد،  زیســت 

می شــود و می تــوان آنهــا را در آن فضا دید و 

حــس کرد. پــلان آخر فیلم بن بســت، وقتی 

مــری آپیــک در را می بنــدد و بــه آن تکیــه 

می دهــد، صــدای شــاملو پخــش می شــود؛ 

آی عشــق/ آی عشــق/ چهــره آبــی ات پیــدا 

نیســت/. در آن لحظــه کل فیلــم بــرای آدم 

مرور می شــود. شاید شــاملو آن شعر را برای 

بن بست نگفته باشد ولی درست کار می کند. 

حــالا اینکه اسلوموشــن در فیلم های من کار 

می کند یا نه؟ نمی دانم. نیت من این اســت 

کــه کار کنــد اما بایــد ببینیــم مخاطب چقدر 

بــه آن جزئیاتــی کــه می خواهم نشــان دهم 

می رسد و درگیر آنها شود.

گاه شمار 
جشنواره
اولین دوره 
بهمن1361

مراحل تولید »بیرو« سخت بود

نمایش یک زندگی 
عجیب است

داســتان های   بیرانونــد  علیرضــا  زندگــی 

شــنیدنی دارد؛ ماننــد بســیاری از آدم هــای 

اســت  گذرانــده  را  ســختی  کودکــی  موفــق 

ولی از بین کســانی که موفق بودند شــرایط 

ویژه ای داشــت، از یــک روســتا و منطقه ای 

همــه  وجــود  بــا  و  اســت  آمــده  محــروم 

بــه راهــش ادامــه داد. کســی  مخالفت هــا 

کــه هــرکاری می کنــد تا بــه هدفش برســد. 

در  کــرده،  کار  کارواش  در  کــرده،  رفتگــری 

رســتوران خوابیده و حتی شــب های زیادی 

را کنــار خیابــان خوابیــده تــا بتوانــد هــدف 

او  زندگــی  بنابرایــن  کنــد.  دنبــال  را  خــود 

بــرای ســاختن درام ورزشــی بســیار جالــب 

بــود. ایده اولیه فیلم توســط دوســتم روزبه 

پیــروز مطــرح شــد و مرتضــی علــی عباس 

میرزایی در مســیری طولانی آن را نوشــت. 

زندگــی بیرانونــد حتــی قابلیــت داشــت تا 

4 ســاعت دیگر هــم قصه را تعریــف کنید. 

شــروع  زمــان  در  درســت  »بیــرو«  قصــه 

موفقیت های او یعنی رفتن به باشــگاه های 

بزرگ، پرسپولیس، تیم ملی و جام جهانی 

تمام شــد ولی شــاید زمان فیلم هم بیشتر 

از ایــن اجازه ادامــه کار نمــی داد. زمانی که 

بــرای  از ســوی ســرمایه گذاران فیلــم  مــن 

همــکاری با بیــرو دعــوت شــدم، فیلمنامه 

نوشــته شــده و کارگردان هم مشخص شده 

بــود. فانتزی فیلم به نظــرم جالب بود و از 

طرفی رویه آن شبیه سینمای جریان اصلی 

نبــود؛ سفارشــی یا کمــدی نبــود بنابراین از 

جهتــی به ســینمایی که من دنبــال می کنم 

نزدیــک بود. از قبل مقرر شــده بود که کمی 

شــبیه کمیک اســتریپ ها و پر از اغراق های 

طراحی شــده و فانتزی شده باشد. در ادامه 

مراحل تولید خیلی ســخت شــد بــه عنوان 

مثــال تنهــا ســاخت یکــی از ســکانس های 

بــازی یــک ماه زمــان برد چــرا که بــازی هر 

در  گرفتیــم.  جداگانــه  را  بچه هــا  از  کــدام 

ســینمای ایران تجربه ای شبیه به این فیلم 

نداشــتیم. البته سختی کار باعث طولانی تر 

شدن کار شد و در  میانه های راه هم بودجه 

من تمام شد و در حالی که هیچ وقت برای 

ســاخت فیلم هایم از فارابــی کمک نگرفته 

بــودم این بار ســراغ آنها رفتــم و حدود 30 

درصــد کار بــا کمک آنها انجام شــد. خودم 

بــه عنــوان کارگردان گمــان نکنــم بخواهم 

فیلــم ورزشــی بســازم و ترجیــح می دهــم 

فیلم هــای مــدل خــودم را بســازم، ولی اگر 

بســازم بایــد از قواعــد ژانــر اســتفاده کنــم. 

اغراق، حماسی سازی و استفاده از موسیقی 

زیــاد جــزو ویژگی هــای ژانــر اســت و شــما 

نمی توانید فیلم مهیج بســازید ولی اینها را 

از آن حذف کنید. بیرو هم ســعی کرد برای 

تهییــج تماشــاگر بــرای دیــدن صحنه های 

فوتبالــی، یک زندگی عجیــب و تحت تأثیر 

قــرار دادن مخاطــب کارش را انجــام دهد. 

هر کدام از این موارد اصولی دارد که بخشی 

از آن در صدا، دوبله، موسیقی، اسلوموشن 

و انجــام کات های ســریع خلاصه می شــود. 

نبایــد بــه خودمــان دروغ بگوییــم؛ زندگــی 

ما با ســینما فــرق می کند. زندگــی آدم ها و 

آنچه هســتند را نمی توانیم در سینما نشان 

دهیــم و از طرفــی نمایش بعضی مســائل 

و بعضــی زندگی هــا در تاریــخ مــا ســخت 

است. ما نوجوانی بیرو را نشان دادیم چون 

قابل نمایش بود ولــی نمایش بخش هایی 

ورزش  زمینــه  در  بویــژه  افــراد  زندگــی  از 

دارد  وجــود  آنهــا  بیــن  کــه  رقابت هایــی  و 

احتمالاً حــرف و حدیث هایی ایجاد خواهد 

زندگینامــه ای  فیلم هــای  معتقــدم  کــرد. 

دربــاره شــخصیت های برجســته و محبوب 

بایــد توســط مراکــز مربوطه حمایت شــود. 

شرایط سرمایه گذاری و ســاختن فیلم های 

ســینما  نحیــف  بــازار  بــرای  زندگینامــه ای 

چالــش و ریســک بزرگــی اســت و هر کســی 

سراغ آن نمی رود. مخاطب آن هم احتمالا 

کمتر اســت و از معذوریــت نمایش زندگی 

خصوصــی تا حساســیت های دیگــر، بحث 

باورپذیری و پذیرش صداقت فیلم مطرح 

اســت. »بیرو« بــه نظرم تجربه  پیشــنهادی 

تازه اســت. فرصت مغتنم اســت تا از همه 

همکارانم در این پروژه سخت سپاسگزاری 
کنم.

یادداشت

مجید برزگر
فیملسازوتهیهکننده
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نیرهخادمی
خبرنگار

آخرین فیلم کارنامه مرتضی علی عباس میرزایی، فیملســاز جوانی که پیش از این دو فیلم 

ســینمایی »انزوا« و »خون خدا« را ســاخته اســت، درامی ورزشــی درباره علیرضا بیرانوند 

است. فوتبالیســتی که کودکی و نوجوانی را در محرومیت گذراند، در فوتبال رشد کرد، برای 

رســیدن به هدف خود به تهــران آمــد و در برترین تیم های ورزشــی بازی کرد. بــا وجود تمام 

موفقیت هایی که کســب کرده بود، مســابقات جام جهانی 2018 تبدیل بــه نقطه عطفی در 

زندگی اش شــد و ضربه پنالتی کریســتیانو رونالدو، مهاجم تیم ملی پرتغال را مهار کرد. پس 

از آن بســیاری رســانه ها بیشــتر ســراغ کودکی و نوجوانی بیرانوند رفتند و زندگی اش ســوژه 

ساخت فیلم شد. عباس میرزایی چه در تجربیات گذشته فیلمسازی و چه در این فیلم سعی 

کرده نگاه و تکنیک شــخصی اش را دنبال کند و ســینمای خود را بسازد. او برای فیلم »انزوا« 

جایزه بهترین کارگردانی از جشــنواره ســالنتو ایتالیا را دریافت کرد و برای خون خدا اگرچه 

منتقدانی داشــت، موفق به کســب جایزه در بخش تجلــی اراده ملی ســی و هفتمین دوره 

جشــنواره فیلم فجر شــد. پس از فیلم های خط پایان، آفســاید، دیوار مرگ و عرق سرد که هر 

کدام نگاه متفاوت یا منتقدانه ای به وضــع موجود در ورزش دارند و البته غلامرضا تختی که 

زندگی ورزشی جهان پهلوان را به تصویر کشیده است این بار عباس میرزایی با پرداختن به 

زندگی ورزشــکاری موفق و نمایش فقر و کمبودها و روابط ناسالم دنیای ورزش، تلاش کرده 

اســت تا بگوید؛ پایان شب سیه ســفید است. او می گوید: »مســئولیت اجتماعی، قهرمان 

و زندگی قهرمان ها برایم خیلی مهم اســت و دوســت دارم درباره آنها فیلم بسازم چون به 

خودم چیزی اضافه می کند. بیرانوند در میان گزینه های روی میز - که از پیشــنهادهای روزبه 

پیروز بود- از همه جذاب تر و درخشان تر بود با توجه به اینکه هم عصر خودمان است و دیگر 

نمی توانیم موفقیت او را گردن شرایط گذشته بیندازیم.« فیلم »بیرو«، در قرعه کشی جدول 

نمایش فیلم های بخش سودای سیمرغ چهلمین جشــنواره فیلم فجر در سینمای رسانه در 

ردیف نخست نمایش قرار گرفت و امروز )11 بهمن( نخستین اکرانش را خواهد داشت.

تــا   : داوودی  ایلیــا 

پیــروزی  از  پیــش 

اســلامی،  انقــلاب 

عمده جشنواره های  

ایــران  در  فیلــم 

تحت عنــوان رویداد 

جشنواره بین المللی 

فیلــم تهران، بــا حمایت دفتــر مخصوص 

فرح پهلــوی که تمرکز همه جانبه و وســیع 

بر اقسام و گونه های مختلف هنری داشت، 

برگــزار می شــد. از پیروزی انقلاب اســلامی 

در بهمــن مــاه 1357 برگزاری یــک رویداد 

ســینمایی در ســطح ملــی و بین المللی به 

حاشیه رفت تا ســرانجام 4 سال بعد از آن، 

در بهمــن مــاه 1361 و همزمــان بــا شــروع 

جشــن های پیروزی انقلاب اسلامی در ایام 

دهــه فجــر، »اولیــن دوره جشــنواره فیلــم 

فجر« برگزار شــد. اولین دوره این جشــنواره 

بــا عنــوان نخســتین جشــنواره بین المللی 

فیلم فجر از 12 تا 22 بهمن ماه ســال 1361 

به دبیری »حســین وخشــوری« برگزار شد. 

برگــزاری ایــن دوره در حالی انجام می شــد 

که کشــور در ســومین ســال جنگ تحمیلی 

قــرار داشــت. دوره اول این جشــنواره دارای 

دو بخش اصلی ســینمای آماتور و سینمای 

حرفه ای بود که سینمای حرفه ای به صورت 

غیررقابتــی برگــزار شــد. فیلم هــای حاضر 

در بخــش آماتور کــه با دیپلم افتخــار مورد 

تقدیــر قــرار گرفتنــد کــه شــامل: »بچه های 

دیار صفا«، »علمدار«، »خرمشهر 61«، »با 

هــم برای ایثــار«، »یا زهــرا«، »کدام مکتب 

اســت این«، »خرمشــهر شهر عشــق، شهر 

خــون«، »امریــکا نابــود اســت« و »بــر بــال 

ملائک« بودنــد. همچنین 27 اثر در بخش 

حاضــر  یکــم  دوره  در  حرفــه ای  ســینمای 

بودنــد که برخــی از مهم تریــن آنها متعلق 

به فیلمســازان نام آشــنا در ســینمای پیش 

و پــس از انقلاب بــود که در ایــن دوره مقرر 

بــود آثارشــان در بخش غیررقابتــی و بدون 

داوری و اهــدای جوایــز نمایش داده شــود، 

آثــاری چــون: »حاجــی واشــنگتن« )علــی 

حاتمی(، »خط قرمز« )مسعود کیمیایی(، 

»مرگ یزدگرد« )بهرام بیضایی(، »اشباح« 

)محمدرضــا میرلوحی(، »ســفیر« )فریبرز 

)منصــور  تــرور«  تــا  فریــاد  »از  و  صالــح( 
تهرانی(.

در این دوره در قالب سینمای بین الملل 

تعدادی فیلم از میان آثار ســینمای آســیا و 

بلــوک شــرق به نمایــش درآمــد. همچنین 

نیــز  جشــنواره  دوره  اولیــن  جنبــی  بخــش 

شامل: چشــم انداز ســینمای کوبا، سینمای 

ایتالیا از نئورئالیســم تا امروز، ســرخ پوستان 

و ســیاه پوستان در ســینما، سینمای کودکان 

و نوجوانــان، ســینمای ایران پــس از انقلاب 

اسلامی و نمایش های ویژه بود.
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قیمت های نجومی برای خرید خدمت سربازی

ضمیمه چهلمین جشنواره  فیلم فجر
 گفت وگو با کارگردان فیلم »بیرو«

 که در افتتاحیه چهلمین جشنواره فیلم فجر 
در ردیف نخست اکران است

درخشش در جبر جغرافیایی
  همراه با معرفی فیلم های

 جشنواره چهلم

یادداشت
ایرج گلابتونچی

عضو هیأت مدیره سندیکای شرکت های ساختمانی ایران

یادداشت
سید امیر سیاح

سرپرست مرکز ملی مطالعات و پایش بهبود محیط کسب 
و کار وزارت امور اقتصادی و دارایی 
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هــر روز بــا شــما در اینجــا خواهیــم بــود، صــدای ســلام 
شــما، حرف شــما و پیشنهاد شــما را می شــنویم و 
می خوانیــم و بازگو مــی کنیم. با ما همراه باشــید، 

بگویید و بنویسید
تلفن: 88769075 - 021

پیامک: 3000451213

تولیدکنندگان دلگرم به آینده

 دیداری با قهرمانان جهاد مقدس

رهبــر معظــم انقــاب اســامی روز گذشــته در دیــدار بــا جمعی از 
تولیدکننــدگان و فعالان صنعتــی، کارآفرینان و فعــالان اقتصادی 
بــه موضوعاتــی پرداختنــد که بســیار اهمیت داشــت. صحبت ها و 
رهنمودهای ایشــان بســیار دلگرم کننــده و امیدوارکننده بــود. رهبر 
معظم انقاب در این جلسه به چند نکته مهم اشاره کردند که طی 
سال های اخیر دغدغه تمام فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان بود. 
ایشان بر اجرای قانون بهبود مستمر محیط کسب و کار تأکید داشتند؛ 
اگــر چنین امــری نصب العین سیاســتگذاران و مدیران قــرار گیرد، 
یقیناً مشــکات فعالان اقتصادی حل خواهد شد، چرا که بر اساس 
ایــن قانون دولتمردان موظف خواهند شــد که در تصمیم گیری ها، 
اصاح قوانین و سایر موارد نظر بخش خصوصی را اخذ کنند. یکی 
از گایه های جدی ما از سیاستگذاران این است که بخش خصوصی 
در تصمیم گیری ها مشــارکت داده نمی شود و بعضاً تصمیم هایی 
اتخــاذ می شــود کــه باعــث تشــدید مشــکات واحدهــای تولیدی، 
صنعتــی و صادراتی می شــود. با توجه به فرمایشــات رهبر معظم 
انقاب امیدوار هســتیم که دولت سیزدهم نسبت به اجرای قانون 
بهبــود مســتمر محیط کســب و کار اقدام کنــد و به این بــاور و یقین 
برســد که بخش خصوصــی می خواهد به اقتصــاد ملی کمک کند. 
مبحث بعدی که رهبر معظم انقاب به آن پرداختند و این امر نیز 
بسیار مهم و حیاتی است، تمرکز در مدیریت و تصمیم گیری ها بود. 
ایشان تأکید کردند که تمرکز در مدیریت و جلوگیری از پراکنده بودن 
تصمیم ها و فعالیت هــا ضرورت دارد. بخش خصوصی نیز چنین 
باوری دارد، اگر تصمیم ها متمرکز و واحد باشــد می توان مشکات 
را بــه حداقل رســاند چــرا که ضمن حــذف موازی کاری هــا می توان 
بســرعت بــه نتیجــه تخصصــی رســید. نکتــه دیگری کــه حضرت 
آیت الله خامنه ای بدرســتی به آن پرداختند و این امر نشــان دهنده 
آن اســت که ایشان به تمام حوزه های صنعتی، صادراتی و وارداتی 
کشــور و همچنین فعالیت بخش خصوصی مســلط و آگاه هستند، 
پرهیز صدور از بخشــنامه های متعدد و مخل کســب و کار از ســوی 

دولتمردان بود. 

 روایت 
شکست فشار حداکثری

 آمارهای کلان اقتصادی 
دهه ۹۰ حقاً و انصافاً 

ناخرسندکننده است،  ضربه 
به معیشت مردم که مدام 
از آن ابراز نگرانی می کنیم 

ریشه در همین  واقعیات دارد

در تهاجم دشمن به اقتصاد کشور، در معیشت مردم مشکلاتی 
به وجود آمد اما تولید به زانو درنیامد و  وزارت خارجه امریکا 

 چند روز پیش اعلام کرد که سیاست فشار حداکثری 
به شکست خفت بار امریکا منجر شد

 مأموریت رئیس جمهور به معاون اول برای تدوین 
»نقشه راهبردی صنعتی و ارتقای تولید داخل« 

 رهبر معظم انقلاب در دیدار  جمعی از  فعالان صنعتی 
با  تأکید بر اینکه   امروز »تولید« جهاد است ، عنوان کردند

  باید از شرطی کردن 
اقتصاد کشور و متوقف 

ماندن فعالیت ها به 
مسائلی که اختیارش در 
دست خودمان نیست 

پرهیز کرد

 در سال های اخیر 
هزاران بنگاه دانش بنیانِ 

کوچک و متوسط به وجود 
آمده است اما در مورد 

دانش بنیان شدن صنایع 
بزرگ غفلت شده است

   متأسفانه در برخی 
صنایع بویژه در صنعت 

خودرو به موضوع 
کیفیت توجه نمی شود 
و مردم نیز بحق به آنها 

اعتراض دارند

فعــالان  و  تولیدکننــدگان  امســال  دیــدار 
صنعتــی بــا رهبــر انقــاب از چنــد جهت 

تاریخی بود؛
اول از همــه اینکــه این دیــدار در پایان 
ده ســال جنگ تحمیلی اقتصادی انجام 
شــد، جنگــی بی امان کــه از ســال 1390 با 
شــروع تحریم های ظالمانــه دولت اوباما 
شروع شــد و در ســال 1397 به اوج رسید 
و قــرار بود طــی 6 ماه اقتصاد ایــران را به 
زانــو در آورد ولی با پایمــردی کارآفرینان 
و افســران جبهــه اقتصــادی، موفق نشــد 
و کامــاً شکســت خــورد. جنگی کــه رهبر 
انقــاب از آن بــه جهــاد مقــدس تعبیــر 

کردند.
البتــه   90 دهــه  اقتصــادی  جنــگ  در 
اقتصــاد ایران آســیب فراوانی دید، رشــد 

اقتصادی و سرمایه گذاری خالص به صفر 
رســید و فشار بسیار شــدیدی به معیشت 
مردم وارد آمد. آسیب هایی که عمده آن 
نه در تحریم که در سوءمدیریت های دهه 
گذشته ریشه داشت و اگر سیاستگذاران و 
مجریان تصمیم های درستی می گرفتند، 
از ایــن دوران با خســارت های بــه مراتب 

کمتری عبور می کردیم.
اقتصــاد ایــران با پشــت ســر گذاشــتن 
یــک دهه پــر از عبرت، در قــرن جدید راه 
خــود را به ســوی ایــران قوی بــاز می کند. 
در شــرایط جدید اقتصاد ایــران، موانعی 
نظیــر قوانیــن بی ثبــات و مقــررات غیــر 
دوران  نــدارد.  جایــی  پیش بینــی،  قابــل 
شــرطی  و  تحریــم  رفــع  بــرای  انتظــار 
کــردن ســرمایه گذاران تمــام شــده و بــه 
تاریــخ پیوســته اســت. همین طــور دوران 
اتخــاذ  سیاســتگذاری.  در  ندانــم کاری 
سیاست اشتباه، دیگر قابل قبول و تحمل 

نیست و دورانش هم سرآمده.
ایــران،  اقتصــاد  جدیــد  دوران  در 

اقتصــاد  و  قاچــاق  رانــت،  انحصــار، 
زیرزمینــی جایی ندارد. دهــه جدید، دهه 
صــادرات  و  بنیــان  دانــش  شــرکت های 
محصــولات دانــش بنیان بــا فناوری های 

پیشرفته است.
چهــارده کارآفریــن نامی کــه روز دهم 
بهمــن در حضــور رهبر انقــاب صحبت 
کردنــد، تصویــری از ایــران جدیــد را بــه 

نمایش گذاشتند. 
تصویری که در آن، راه ســرمایه گذاری 
و تولیــد به روی کارآفرینــان و فن آفرینان 
صادرکننــدگان  و  اســت  بــاز  ایرانــی 
خط شــکن محصــولات ایرانــی، در حــال 
برنامه ریزی بــرای چندبرابرکردن تولید و 
صادرات و افتتــاح نمایندگی در قاره های 
دیگــر هســتند. چه حیــف که ایــن تصویر 
زیبــا و امیدبخــش به ایرانیان نشــان داده 

نمی شود.
مــا  رســمی  رســانه های  متأســفانه 
به جای معرفی رموز موفقیت کارآفرینان 
فضــای  بــا  رقابــت  در  موفــق،  و  پیشــتاز 

مجازی، مســابقه بازنشر یأس و تلخی راه 
انداخته اند. رسانه ملی برای جهاد تبیین 
نســل  بــه  بــزرگ  کارآفرینــان  و معرفــی 

جوان، کارهای زمین مانده زیادی دارد.
بــا  تولیدکننــدگان  کــه  اســت  درســت 
مشــکاتی مواجــه هســتند و پیگیری رفع 
موانــع تولیــد، وظیفه رســانه اســت اما به 
قول مرتضی ســلطانی، رادمــرد صنعت 
غــذای ایران در دیدار دیــروز، تولید یعنی 
مشــکل، کارآفرین وارد میدان می شود تا 

مشکات را حل کند.
این نگاه مثبت، پر امید و نشاط بخش 
در کنــار اهتمــام عملــی مؤثــر دولــت بــه 
مانع زدایــی از تولیــد، مهم تریــن ویژگــی 

جدید اقتصاد ایران است. 
آثــار ایــن دوران جدید با مثبت شــدن 
رشد اقتصادی در سال جاری شروع شده 
و بــه امیــد خدا و همــت فرماندهــان این 
جهــاد مقدس، ســال آینده آثــارش را در 
اشــتغال و سفره و معیشــت مردم نشان 

خواهد داد.

با دستور رئیس جمهور تصرفات دستگاه های دولتی در جهت 
آزادسازی حریم ساحلی 2۰ روزه تعیین تکلیف می شود

کاهش پروتکل های بهداشتی علی رغم آغاز موج ششم کرونا

 ساحل 
درآغوش مردم

 اُمیکرون
 ویروس بی خیالی

10

9

2

دســتگاه های  همــه  صریــح   دســتوری  در  جمهــور  رئیــس    
دولتی را بدون اســتثنا موظف به آزادســازی مناطق ســاحلی 
تصــرف شــده تا مــرز قانونــی حداقل ۶0 متــر از ســاحل کرد. 
آیــت الله رئیســی در ایــن   دســتور فوری و بــدون اســتثنا که از 
سوی غامحســین اســماعیلی رئیس دفتر رئیس جمهور  به 
اعضای هیأت دولت اباغ شده، تأکید کرده است که »تمامی 
دســتگاه های دولتــی موظفند نســبت بــه آزادســازی مناطق 
ساحلی تصرف شده تا مرز قانونی )حداقل ۶0 متر از ساحل( 

اقدام کنند.« 

 مصوبه ضدعدالت
کمیسیون تلفیق 
درباره سربازی

ول
ف ا

حر

برای عزیزی خادم که به وعده هایش عمل نمی کند

سند زدن موفقیت های تیم ملی ممنوع!

11 مــاه از ریاســت شــهاب الدین عزیــزی خــادم در 

فدراســیون فوتبــال می گــذرد؛ رئیســی کــه در ایــن 

مــدت بارهــا بــا واژه هایی چــون »خوبــان عالم« و 

اعتقــاد به »معجزه« پس از بــرد تیم ملی در چند 

بــازی و البته قطعی شــدن صعود بــه جام جهانی 

قطــر، خبرســاز شــد. عجیــب اینکــه آقــای رئیــس 

معمــولاً از مواجهــه بــا رســانه ها طفــره مــی رود و 

بعضاً با چند رســانه محدود و مشــخص حاضر به گفت و گو می شود. در این 

شرایط ابهامات همچنان باقی است و شرایط به گونه ای پیش نرفته که بجز 

تکذیب و رد یک ســری موارد و ارتباط با فردی خاص، شــاهد شــفافیت هم 

باشــیم. در واقع عزیزی خادم با جملاتی چون در ارتباط با جادوگر در شــأن 

فدراســیون فوتبال نیســت و فدراســیون دانش بنیان اســت و... ســعی کرده 

روی آنچــه در عمل نمی بینیم، تأکید کند. از ســویی درآمدزایی، نگاه مدرن 

و دانــش بنیــان به فوتبال ملی و باشــگاهی از مهمتریــن برنامه های عزیزی 

خــادم بود و با بیــان این برنامه ها، آرای آشــفته اعضای مجمع فدراســیون 

فوتبال را در زمان برگزاری انتخابات ریاســت فدراســیون به سود خود جمع 

کــرد و برخــی از چهره های شــاخص و محبــوب فوتبال ملــی را از دور خارج 

کرد و در نهایت برای 4 ســال بر مســند ریاســت فدراســیون فوتبال نشست. 

شــاید در آن مقطــع روی کار آمــدن عزیــزی خادم موضوع چنــدان عجیبی 

بــرای مردم و هــواداران فوتبال نبود اما گذر زمان نشــان داد کــه اظهارات و 

وعده های آقای رئیس با برنامه های او در یک راســتا نیســت. عزیزی خادم 

بارها موفقیت های تیم ملی را به »خوبان عالم« ربط داده است اما فوتبال 

ایران در حال حاضر جمعی از ســتاره های بین المللی مثل مهدی طارمی، 

ســردار آزمون، علیرضا جهانبخش، ســامان قدوس و... را در اختیار دارد که 

هر کدام با درخشــش در قاره ســبز بارها به ســرتیتر اخبار رسانه های اروپایی 

تبدیل شده اند و حتی گزینه های انتقال به تیم های نامدار بوده و هستند. در 

این شــرایط پیشکســوتان و کارشناســان هم تأکید کرده اند که عامل صعود، 

بازیکنان تیم ملی فوتبال هستند که پنجشنبه گذشته با درخشش و تحمیل 

شکست به عراق، پایه گذار جشن ملی شدند.

البته اظهارات عجیب رئیس فدراســیون فوتبال به همین ها ختم نشــده و او 

پــس از صعــود تیم ملی به جــام جهانی قطر اعــلام کرد که بایــد درباره این 

صعود تاریخی صدها کتاب نوشت. بسیا خب! اما اگر درباره صعود باید صد 

کتاب نوشــت، برای وعده های محقق نشــده عزیزی خادم هــم می توان 200 

کتاب نوشــت. در ضمن بهتر اســت آقای رئیس فرامــوش نکند که صعود به 

جام جهانی موفقیتی است که به کادرفنی، بازیکنان و مردم و هواداران تعلق 

دارد و فدراســیون فوتبال نمی تواند آن را برای خود ســند بزند. همان طور که 

دیــروز یکی از اعضای هیأت رئیســه فدراســیون فوتبال اما بــر این مهم تأکید 

کــرد و در مصاحبــه ای گفــت: »صعود بــه جام جهانــی فقط بــرای تیم ملی 

نیست.« آنچه مسلم است اینکه رسیدن بی دغدغه به جام جهانی محصول 

هماهنگی، همدلی، کار مشــترک و توانمندی تیم بوده و همین آبان گذشــته 

بود که بازیکنان در پستی مشترک به شرایط موجود از جمله پرداخت نشدن 

پاداش ها و پوشیدن لباس های کهنه، اعتراض کردند.

در هر حال تازه کار تیم ملی فوتبال شروع شده و از این پس عیار فدراسیون 

فوتبــال و در رأس آن عزیزی خادم بیشــتر مشــخص خواهد شــد. او وظیفه 

دارد در کمتــر از یــک ســال باقــی مانــده تا جــام جهانــی قطر، شــرایط را به 

بهتریــن وجه ممکــن مهیا کند و تمام نیازهای تیم برطرف شــود تا اعضای 

تیــم ملی فوتبــال ایران بتوانند بدون دغدغه تنها بــه هدف بزرگی که همانا 

تاریخ ســازی و صعود از مرحله گروهی اســت، بیندیشــند. در ضمن ســؤالی 

وجــود دارد مبنــی بــر اینکــه چــرا تکلیف تیــم ملــی فوتبال امید مشــخص 

نیســت؟ همان تیمی که موفق شــد به مسابقات قهرمانی زیر 23 سال آسیا 

راه یابــد. تیمــی که با هدایــت مهدی مهدوی کیــا به این مهم رســید و فعلًا 

بلاتکلیف است. 

محمد محمدی 
سدهی

روزنامه نگار

31 Jan. 2022  1443 سال بیست و هشتم   شماره 7838  دوشنبه  11 بهمن 1400  28 جمادی الثانی 

از  پــس  دیــروز  جوانــان  و  ورزش  وزیــر 

جلســه ای کــه بــا ماچیــی فایوکوفســکی 

ســفیر لهســتان در ایران داشت، در جمع 

خبرنگاران گفت: »ســفیر لهســتان بسیار 

فعال و ورزش دوست است. جالب است 

کــه بدانیــد او در ایــران ورزش می کند و از 

خانواده سوارکاری ایران است. خانواده او 

نیز در چوگان فعالیت می کنند. در گذشته 

از این موضوع اطلاع داشــتیم که سفرا به 

ورزش های مختلفی علاقه مند هســتند و 

برخی فدراســیون ها نیز خوشفکر هستند 

و جام هایــی بــا عنــوان جــام دیپلمات ها 

برگــزار کردنــد و ایــن اتفاق بســیار خوبی 

اســت. رویکــرد جدیــد رئیس جمهــور بر 

برقــراری ارتباطات مجدد بین المللی در 

زمینه های مختلف اســت. ایــن اقدامات 

نویدبخش روزهای خوبی است. ما نیز در 

راستای تحقق اهداف وزارت امور خارجه 

بــر آن شــدیم که تعامــلات ورزشــی را با 

کشــورهایی کــه زمینه مناســب تری برای 

همکاری دارند، دنبال کنیم و پیش از این 

هم به درخواست کشور چین جلسه ای با 

سفیر این کشور داشتیم.«

در  ادامــه  در  ســجادی  ســیدحمید 

خصوص صعود تیم ملی فوتبال به جام 

جهانــی هــم صحبــت کــرد: »در رختکن 

بــه بازیکنــان گفتم که این تازه شــروع راه 

تیــم ملی اســت. امیــدوارم در ادامــه راه 

نیز این بزرگی و عزت وجود داشته باشد. 
 
فوتبــال  ملــی  تیــم  کــه  اســت  مــاه   1۵

کشــورمان شکســت نخــورده و امیــدوارم 

این روند ادامــه یابد. در ادامه بازی ها نیز 

باید با اراده گذشته بازی کنیم. متأسفانه 

حضــور  کرونــا،  مجــدد  شــیوع  به دلیــل 

تماشاگران را در ورزشگاه نداریم. از همه 

علاقه منــدان از ایــن بابــت عذرخواهــی 

می کنــم. ایــن قــول را می دهم تــا در کنار 

تیم ملی باشــیم و آنهــا را تنها نگذاریم و 

با پیام های مثبت از آنها حمایت کنیم.« 

او بــه تمجید از رفتــار هــواداران در دیدار 

تیم هــای ملــی ایــران و عــراق پرداخت: 

»در ورزشــگاه آزادی چیــزی جــز احتــرام 

و ادب ندیــدم. اتفاقــاً خیلــی شــعارهای 

می بینیــم  وقتــی  می شــد.  داده  مثبــت 

مردم قدرشــناس هســتند، ما هم انرژی 

می گیریــم و هیــچ پالس منفــی از نفرات 

حاضر در ورزشگاه ندیدیم. من به اتفاق 

محمد مخبر معــاون اول رئیس جمهور 

و ســیدرضا صالحی امیــری رئیس کمیته 

و  بودیــم  آزادی  ورزشــگاه  در  المپیــک 

می خواســتیم از بیــن مــردم عبــور کنیم 

تا مخبــر زودتر به کنــار زمین بیایــد اما با 

هجــوم علاقه مندان بــرای گرفتن عکس 

بــا آقــای مخبــر مواجه شــدیم و بــاز هم 

تأکید می کنم این بازی در بهترین شرایط 

برگزار شد.«

نگرانی هــای  مــورد  در  ســجادی 

طرفــداران پرســپولیس چنیــن نظــر داد: 

پرطرفــدار  و  مردمــی  بــزرگ،  »باشــگاه 

پرســپولیس ماننــد همــه باشــگاه ها فراز 

کــه  زمانــی  اســت.  داشــته  فرودهایــی  و 

اســتعفای  بــا  کــردم،  شــروع  را  کار  مــن 

مواجــه  باشــگاه  مدیرعامــل  زودهنــگام 

شــدم. دو هفته ای صبر کــردم ولی هیأت 

مدیــره آنهــا درخواســت داشــتند بــا این 

موضوع موافقت شود. همچنین پیشنهاد 

دادنــد کــه رئیس هیــأت مدیــره به عنوان 

شــود.  انتخــاب  مدیرعاملــی  سرپرســت 

دوران سرپرســتی نیز تمام شــد و شــرایط 

مدیرعاملــی ســیدمجید صــدری فراهم 

نشد و باز هم با استعفای او مواجه شدیم. 

البته باز هم با این موضوع موافق نبودیم. 

دو ســه نفر را برای مدیرعاملی پیشــنهاد 

دادیــم و هیــأت مدیــره نیــز تقویت شــد. 

تکمیل هیأت مدیره باشــگاه پرسپولیس 

هنوز ادامــه دارد. رضا درویش که ســابقه 

بــرای  دارد،  را  باشــگاه ها  در  مدیریــت 

مدیرعاملــی انتخاب شــد و او از زمانی که 

آمــده در حــال پرداخــت بدهی هاســت. 

پرونده های بین المللــی زودتر باید جمع 

شــود. او هــم خیلــی علاقــه دارد اگر پولی 

به دســتش بیاید، به بازیکنــان و کادر فنی 

پرداخــت کنــد. ایــن قــول را می دهــم که 

دوست دارم به همه باشگاه ها کمک کنم. 

نمی خواهــم از درویش حمایــت کنم اما 

بدهی هایــی پیــش آمــده و او نمی خواهد 

پرونده های پرســپولیس ســنگین تر شود. 

مــا هــم مدیرعامــل پرســپولیس را تنهــا 

نگذاشتیم.«

 وزیــر ورزش و جوانــان گفــت: »هــر 

جــا می رویــم از مــا می خواهنــد کــه بــه 

بــه  هــم  مــا  کنیــم.  کمــک  پرســپولیس 

جشــن های اســتقلال دعوت می شدیم و 

هم به جشــن های پرســپولیس. برای هر 

دو تیــم احتــرام قائلــم و به همــه تیم ها 

ایــن دو  تمایــل دارم. ان شــاءالله ســهام 

باشــگاه بــزودی از طریــق فرابــورس در 

اختیــار مردم قــرار بگیرد تا ســایه دولتی 

بودن، کمتر شــود. پرسپولیس مشکلاتی 

دارد. به تازگی مشکل زمین آنها را به من 

منعکس کردند. من وزیر ورزش هســتم 

اما مسئول تأمین زمین که نیستم اما اگر 

به بن بســت بخورند، مــن حاضرم زمین 

آنها را نیز تأمین کنم. اگر یک مدیرعامل 

نتوانــد یــک زمیــن هــم تأمین کنــد، این 

امتیــاز خوبــی نیســت. در ضمن بــه تیم 

جدید هیأت مدیره اعتماد کنید، این تیم 

تقویت هم خواهد شد.«

ســجادی در خصوص استعفای بیژن 

ذوالفقارنسب از هیأت مدیره پرسپولیس 

نیــز چنیــن واکنشــی داشــت: »هیچ کس 

نادیــده  را  او  شایســتگی های  نمی توانــد 

انتخابــش  از  پــس  روز  چنــد  او  بگیــرد. 

در هیــأت مدیــره در نامــه ای محرمانــه 

اســتعفایش را به دســت من رســاند و در 

حال بررسی این موضوع هستیم. بزودی 

و قبــل از اعــزام بــه چین بــرای بازی های 

زمســتانی، بــا او صحبــت می کنــم و اگــر 

قصدش ماندن نباشد، با این استعفایش 

موافقت می کنیم.«

عیادت قهرمانان کشتی از ورزشکار ضایعه نخاعی ایلام

جمعی از مدال آوران و قهرمانان کشتی کشورمان با حضور در ایلام به توزیع 

لباس ورزشی بین ورزشکاران پرداختند. در این سفر حسن رحیمی دارنده 

مدال برنز المپیک ریو و طلای جهان به همراه هادی حبیبی کشتی گیر اسبق 

تیم ملی ضمن دیدار و گفت وگو با کشتی گیران و مربیان برخی از باشگاه های 

سازنده استان ایلام، به تعدادی از نوجوانان و جوانان مستعد کشتی دوبنده 

و کفش ورزشی اهدا کردند. قهرمانان کشورمان همچنین به عیادت یکی از 

قهرمانان استان ایلام که چند سالی است دچار ضایعه نخاعی شده، رفتند.
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سجادی: در ورزشگاه آزادی چیزی جز ادب ندیدم

تکمیل هیأت مدیره باشگاه پرسپولیس ادامه دارد
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نادال با بازگشتی توفانی قهرمان گرند اسلم 
استرالیا شد

 رافا پادشاه تنیس جهان

گروه ورزشــی/ رافائل نادال با یک بازگشت توفانی 

در فینــال گرنــد اســلم اســترالیا، عنــوان قهرمانی 

اولیــن اســلم ســال 2022 را از آن خود کــرد و البته 

رکوردی تاریخی را به نام خود رقم زد. فوق ســتاره 

اسپانیایی تنیس جهان در تقابل با دنیل مدودف 

ســتاره روس و نفر دوم رده بندی جهانی در ســت 

اول کاملاً ســردرگم نشــان داد و به همین دلیل با 

نتیجه 6-2 مغلوب شــد. ســت دوم امــا با رقابت 

نزدیــک دو تنیــس بــاز همراه شــد که ایــن بار هم 

مــدودف موفــق شــد 7-6 به پیــروزی برســد تا در 

آستانه دومین قهرمانی خود در گرند اسلم ها قرار 

بگیرد. مدودف ســال گذشته نواک جوکوویچ را در 

فینــال اوپن امریکا ناکام گذاشــت و جلو بیســت و 

یکمیــن قهرمانــی او در مجمــوع گرنداســلم ها را 

گرفت و به نظر می رسید که این بار همین اتفاق را 

مقابل نادال رقم خواهد زد. اما اعجوبه اسپانیایی 

بــه بازی برگشــت و گویــی قدرت دوبــاره پیدا کرد. 

او در ست ســوم با ســرویس های خیره کننده خود 

جریــان بازی را به ســود خود تغییــر داد و با نتیجه 

6-4 برنــده شــد. 3 ســاعت از آغــاز بــازی فینــال 

ســپری شــده و مشــخص بود کــه همچنــان راهی 

طولانی برای تعیین قهرمان گرنداســلم اســترالیا 

باقی اســت. نادال ســت چهارم را هــم 6-4 برد تا 

نشان دهد که عزمش برای قهرمانی جزم است و 

به چیزی کمتر از کسب بیست و یکمین قهرمانی 

در گرنداسلم ها و ثبت یک رکورد 

تاریخی رضایت نخواهد داد.

ســت پایانــی ایــن مســابقه 

کــه  رفــت  پیــش  همان طــور 

هیجان انگیــز  فینــال  یــک  بــرای 

انتظــار می رفــت. رقابــت  و دراماتیــک 

پایاپای و نفســگیر دو تنیــس باز که کاملًا 

خســته به نظر می رســیدند باعث شــد 

کار به »تای برک« کشــیده شود اما 

در نهایــت ایــن نادال بــود که با 

نتیجــه 7-5 به پیروزی رســید 

تــا زمین رادلیــور ملبــورن را با 

عنــوان پرافتخارتریــن تنیس 

بــاز تاریــخ تــرک کنــد. رافا 

کــه ســال 2021 را درگیــر 

ســپس  و  مصدومیــت 

و  بــود  کرونــا  بیمــاری 

حتی حضورش در اوپن 

استرالیا نیز در هاله ای از 

ابهام قرار داشت، نشان 

داد کــه هیــچ موضوعــی 

اراده  حریــف  نمی توانــد 

رافــا حــالا پادشــاه  او شــود. 

تنیس جهــان اســت؛ بالاتر از 

جوکوویــچ، راجــر فــدرر و همه 

تنیس بازان دنیا.

قهرمان المپیک و جهان، سفیر پیشگیری از اعتیاد در استان فارس شد

گرایی: ورزش مفیدترین عامل برای دوری از اعتیاد است

بــا حکــم محمدهــادی ایمانیــه اســتاندار و رئیس شــورای هماهنگــی مبارزه بــا اعتیاد اســتان فارس، 

محمدرضا گرایی قهرمان کشــتی فرنگی المپیک توکیو و رقابت های جهانی 2021 نروژ ســفیر پیشگیری 

از اعتیــاد شــد. محمدرضا گرایــی از برنامه هایــی که در ایــن راه دارد، به »ایران« گفت: »ســعی می کنم با 

حمایت خیرین مجموعه های ورزشی افتتاح کنیم تا زمینه حضور نوجوانان و جوانان فراهم شود.  آنها با 

حضور در باشگاه ها می توانند اوقات فراغت سالمی داشته باشند.«

مهدوی کیا  
 فدراسیون را 

 در انتظار 
گذاشته است

میرشاد ماجدی 

رئیس کمیته جوانان 

و عضو هیأت رئیسه 

فدراسیون فوتبال: 

قرارداد مهدوی کیا 

با فدراسیون آماده 

امضاست اما  دلیل 

اینکه  چرا امضا 

نمی شود را خود من 
هم نمی دانم

»ایران« از شرایط تیم فوتبال امید 

گزارش می  دهد

سردار آزمون 
رسماً از زنیت جدا شد

 همه استقلالی ها 
جز 5 بازیکن تمرین کردند

صعود از گروهمان در جام جهانی 

دور از دسترس نیست

 پورعلی گنجی: 
بازیکنان بالغ تر شده اند

برای پیروزی در دیگر دیدارها انگیزه 

زیادی داریم

انصاری فرد: دولت حمایت  

خوبی از تیم ملی دارد

ماجرای من و طارمی  سوء تفاهم بود، 
 

او بازیکن کلیدی ماست

اسکوچیچ: راز موفقیت تیم ملی 

شناخت من از بازیکنان بود

صفحه 18

صفحه 18

صفحه 18

صفحه 18

صفحه 18

صفحه 20

همین صفحه

18
ه 

فح
ص

در انتظار درخشش ستاره ایرانی
 

در بوندس لیگا

بیژن طاهری، سرپرست استقلال: 
 

بازیکنان آماده دیدار با هوادار هستند

نادال با بازگشتی توفانی قهرمان 
 

گرند اسلم استرالیا شد

 رافا پادشاه تنیس جهان

 صفدریان: با 2 طلا
 به امپراطوری روس ها

پایان دادیم

دومین طلای ایران در مسابقات یخ نوردی سوئیس به دست آمد 

  کسب دومین طلای ایران 
در مسابقات یخ نوردی سوئیس
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 »ایران« گزارش می دهد:رویکرد اصلی دولت سیزدهم 
برای خنثی سازی تحریم ها مبادله کالا به کالاست 

 گزارش »ایران« از  اقدام مهم دولت سیزدهم
 در حمایت از بنگاه های اقتصادی خرد

  کارگاه های کوچک 
 معاف ازبیمه شدند
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شارژ تجارت با تهاتر

روز گذشــته کافی بــود در صفحــات مجازی یک ســرک کوتاه 
بکشــید. همه جا پــر بــود از واکنش های کاربــران درخصوص 
جدیدترین مصوبه کمیســیون تلفیق دربــاره فروش خدمت 
ســربازی. بیشــترین مســأله ای کــه مــورد انتقــاد شــهروندان 
قــرار گرفــت معطوف به قیمت های اعام شــده بــرای خرید 

خدمت سربازی بود. 

ادامه در صفحه 2

ë  :رسیدگی به امور جانبازان و ایثارگران/ آقای خزایی از شهرستان نور
آقــای رئیس جمهــور و رئیس محترم بنیاد شــهید و ایثارگران لطفاً 
به مشــکات مربوط به جانبازان اعصاب و روان در کشور و ایثارگران 

رسیدگی فرمایید.

ë  ترافیــک در کرج )بلــوار کاج – حد فاصل زیرگذر شــهدای غواص تا
پل آزادگان(/ آقای عبدالرحیــم ازکرج: ترافیک درکرج بلوار کاج حد 
فاصل زیرگذر شــهدای غواص تا پل آزادگان  ترافیک تکراری است. 
بــا پیگیری های مکرر از دســتگاه های ذیربط متأســفانه به نتیجه ای 
نرسیده ایم. لطفاً مسئولان مربوطه فکری به حال این محدوده کنند.

ë  کم کاری بانک سپه شعبه ...* اهواز/ آقای حیدری:  مسئولان بانک سپه
شــعبه ... اهواز اظهار می دارند چون آخر ســال اســت از پرداخت وام 
خرد زیر 100 میلیون تومان معذوریم و در بهار 1401 اقدام خواهد شد. 
در صورتی که رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در این باره گفتند که 
بخشــنامه ای در این خصوص نداریم. از وزیر محترم اموراقتصادی و 

دارایی و رئیس بانک مرکزی درخواست رسیدگی داریم.
*نام شعبه نزد روزنامه ایران محفوظ است.

ë  ترافیک در افســریه به بزرگراه بســیج/ خانم گوازی: ترافیک در خیابان
رحیمــی- افســریه به بزرگراه بســیج بــه دلیل عملیــات آب و فاضاب 
بسیار باریک شده و با توجه به حجم تردد خودروها باعث ترافیک در آن 

محدوده شده است. جا دارد پلیس راهور به این موضوع رسیدگی کند.

ë  /معضل افزایش جریمه ها و اشــتباهات پلیس راهنمایی و رانندگی
خانم صفاری: متأســفانه معضل افزایش اشتباهات جریمه پلیس 
راهنمایی و رانندگی، شــهروندان را گرفتــار کرده. مثاً در مکان هایی 
کــه حضور نداشــته ایم به خاطر پارک دوبل، نبســتن کمربند ایمنی 
و... جریمه شــده ایم. لطفاً بررسی کنید تا از تکرار اینگونه اشتباهات 

جلوگیری شود.

ë  تشکر و قدردانی از شورایاری محله خزانه بخارایی/ آقای مرتضوی: از
زحمات شورایاری محله خزانه بخارایی بخصوص آقای کاظم فتحی 

بابت پیگیری های مردمی در این محله تشکر و قدردانی می  کنیم.
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